
PROTOKÓŁ Nr XVII/2012 
z przebiegu XVII Sesji Rady Gminy  Jaraczewo 

odbytej w dniu 16 maja 2012 r. o godz. 9.00  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 

 
 

W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 
− Wójt Gminy       - Dariusz Strugała 
− Zastępca Wójta      - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy      - Irena Masztalerz 
− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 
− radny powiatu      - Teodor Grobelny 
− radca prawny       - Marianna Frąckowiak 
− kierownicy referatów i  jednostek organizac.   - zg., z załączoną listą obecności 
− sołtysi Gminy  Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 
− Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego- 

Halina Czabańska 
− dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ  - Elżbieta Rzepczyk 

 
Zaproszeni goście: 
 

− Komendant Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – podinspektor Krzysztof Rzepczyk 
− Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – aspirant 

sztabowy – Maciej Bierła 
− przedstawiciel Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie – 

młodszy brygadier – Robert Kaczmarek oraz Marta Wojtczak 
− Prezes Zarządu Gminnego Związku OSP RP w Jaraczewie – Eugeniusz Tyrakowski 
− Komendant Gminny Związku OSP RP w Jaraczewie – Kazimierz Idczak 
− Dyrektor Związku Spółek Wodnych w Jarocinie – Gerard Telega 
− zastępca kierownika Wydziału Budownictwa i Środowiska Starostwa Powiatowego w 

Jarocinie – Sławomir Frydryszak – przedstawiciel Starosty Jarocińskiego  
− Prezes Gminnej Spółki Wodnej w  Jaraczewie – Stefan  Pawlak 

 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XVI  Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XVI Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i 

akcji przez Wójta Gminy Jaraczewo 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata  2012 – 2018. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do ceny 1 m3 odprowadzanych ścieków.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu  Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2012 – 2015.  
11. Informacja o stanie bezpieczeństwa  w Gminie Jaraczewo. 



12. Informacja z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Jaraczewie za 2011 rok.  
13. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje z zapytania radnych. 
15. Wolne glosy. 
16. Wnioski podjęte na sesji. 
17. Zakończenie.  

 
1. Otwarcie. 

 
 Zgodnie z art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo, obrady XVII Sesji Rady Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy         
14 radnych., co stanowi qworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnej Ilony Smolarek ( przebywa na zwolnieniu lekarskim).  
 
Informuje, że przy  zawiadomieniu o sesji został podany porządek obrad. Na  pytanie- czy są uwagi  
do proponowanego porządku obrad lub wnioski o zmianę porządku – żadnych uwag nie zgłoszono. 
 

Przyjęcie protokołu z obrad XVI Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego 
protokołu. 
Sekretarz Rady – Barbara Pielucha poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu 
XVI Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 18 kwietnia  2012 roku nie wnosi żadnych uwag. 
Radni również nie wnieśli uwag.  
Za przyjęciem protokołu z przebiegu XVI Sesji  ( bez czytania) głosowało 14 radnych obecnych na 
sesji.  
 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XV Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XVI 
Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 18 kwietnia 2012 roku złożył Zastępca Wójta – 
Stanisław Andrzejczak. 
Ponieważ do złożonego sprawozdania, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu nie 
zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  
 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
 Sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu złożył Wójt Gminy. 
 Wójt skierował słowa podziękowania do radnych za godne reprezentowanie Gminy 
Jaraczewo podczas pobytu na Ukrainie w mieście partnerskim Nowowołyńsk. Poinformował o 
planowanym na rok 2013 wyjeździe dzieci na kolonie do Nowowołyńska. 
W kolejnej części poinformował zebranych, że w dniach 2-4 kwietnia br. przebywał w delegacji 
zagranicznej w Brukseli na posiedzeniu parlamentarnym. Pobyt organizowany był przez Związek 
Gmin Wiejskich. Zaproszenie skierował Komitet Regionów.  
W dniach 10-11 maja 2012 roku wraz z dyrektorem Gminnego Zespołu Ekonomiczno- 
Administracyjnego Szkół, Wójt przebywał na Zgromadzeniu Ogólnym Związku Gmin Wiejskich 
RP. Poinformował, że jako członek Zarządu otrzymał absolutorium, jako Skarbnik Związku złożył 
sprawozdanie.  
W trakcie Zgromadzenia prowadzono dyskusję na temat oświaty, obszarów chronionych.  
Związek Miast Polskich chce wprowadzić projekt obywatelski, którego głównym celem będzie 
odzyskanie na rzecz samorządów z tytułu zadań, które nie były przewidziane środków finansowych 



w wysokości 8 mld złotych. ZMP ma świadomość, że przy obecnym stanie finansów będzie to 
niemożliwe jednorazowo, ale w dłuższym okresie czasu jest to możliwe dla zrealizowania. 
W tym projekcie znajdzie się również kompensata proekologiczna. 
Wiele emocji wzbudza też dział oświaty, a zwłaszcza dział finansowania szkół. Minister Oświaty- 
Pan Marcin Jakubowski spotkał się dyrektorem Jerzym Jakubowskim. Prowadzono dyskusje na 
temat Karty Nauczyciela. Na temat składek ZUS, w przypadku nauczycieli idących na urlop dla 
poratowania zdrowia.  
Omawiane też były zasady bezpieczeństwa w ruchu drogowym w odniesieniu do schetynówek, 
których program bardziej promuje miasta, aniżeli obszary wiejskie. 
 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nie złożono żadnych interpelacji i zapytań. 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i 

akcji przez Wójta Gminy Jaraczewo. 
 
Przewodniczący Rady informuje, że projekt uchwały omawiany był przez poszczególne 
Komisje Rady. Prosi o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu- Pana Romana 
Matuszaka.  
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu w dniu 14 maja 2012 roku 
przez Zastępcę Wójta- Pana Stanisława Andrzejczaka. Po przeprowadzeniu szczegółowej 
analizy Komisja postanowiła, że stanowisko podejmie przy indywidualnym głosowaniu nad 
uchwałą. 
W następnej kolejności Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowiska 
Przewodniczącego Komisji Oświaty Pana Tomasza Twardowskiego. 
Projekt uchwały omówiony został na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 14 maja 2012 roku 
przez Zastępcę Wójta Gminy Jaraczewo- Pana Stanisława Andrzejczaka. Projekt uchwały został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
O przedstawienie stanowiska dotyczącego projektu uchwały Przewodniczący Rady prosi Pana 
Jacka Kryszaka- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 15 maja 2012 
roku. Do projektu uchwały Komisja nie wniosła uwag. 
Rada Gminy Jaraczewo przystępuje do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 
określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Wójta Gminy Jaraczewo. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za przyjęciem uchwały było 13 radnych, 1 
głos wstrzymujący, 0 przeciwnych. 
Uchwała w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez 
Wójta Gminy Jaraczewo została przyjęta. Uchwała Nr XVII/102/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu  
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
 
Przewodniczący Rady informuje, że projekt uchwały omawiany był przez poszczególne 
Komisje Rady. Prosi o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu- Pana Romana 
Matuszaka.  
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu w dniu 15 maja 2012 roku 
przez Skarbnika Gminy Jaraczewo- Panią Zofię Jankowską. Po przeprowadzeniu szczegółowej 
analizy Komisja jednogłośnie przyjęła zaproponowane zmiany w budżecie. 
W następnej kolejności Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowiska 
Przewodniczącego Komisji Oświaty Pana Tomasza Twardowskiego. 
Projekt uchwały omówiony został na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 14 maja 2012 roku 



przez Skarbnika Gminy Jaraczewo oraz Zastępcę Wójta Gminy Jaraczewo. Projekt uchwały 
został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
O przedstawienie stanowiska dotyczącego projektu uchwały Przewodniczący Rady prosi Pana 
Jacka Kryszaka- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 15 maja 2012 
roku. Po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy Jaraczewo oraz Wójta Gminy 
Jaraczewo do projektu uchwały nie wniosła uwag. 
Rada Gminy Jaraczewo przystępuje do głosowania nad projektem uchwały w sprawie uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok . 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za przyjęciem uchwały było 14 radnych, 0 
głosów wstrzymujących, 0 przeciwnych. 
Uchwała  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała  Nr XVII/103/2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jaraczewo na lata  2012 – 2018. 
 
Przewodniczący Rady informuje, że projekt uchwały omawiany był przez poszczególne 
Komisje Rady. Prosi o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu- Pana Romana 
Matuszaka.  
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu w dniu 14 maja 2012 roku. 
Po przeprowadzeniu szczegółowej analizy Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na lata  2012 – 2018. 
W następnej kolejności Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowiska 
Przewodniczącego Komisji Oświaty Pana Tomasza Twardowskiego. 
Projekt uchwały omówiony został na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 14 maja 2012 roku. 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
O przedstawienie stanowiska dotyczącego projektu uchwały Przewodniczący Rady prosi Pana 
Jacka Kryszaka- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 15 maja 2012 
roku. Do projektu uchwały nie wniosła uwag. 
Rada Gminy Jaraczewo przystępuje do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na lata  2012 – 2018.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za przyjęciem uchwały było 14 radnych, 0 
głosów wstrzymujących, 0 przeciwnych. 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na lata  2012 
– 2018 została przyjęta jednogłośnie. Uchwała Nr XVII/104/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do ceny 1 m3 odprowadzanych ścieków.  
 
Przewodniczący Rady informuje, że projekt uchwały omawiany był przez poszczególne 
Komisje Rady. Prosi o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu- Pana Romana 
Matuszaka.  
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu w dniu 14 maja 2012 roku i 
po udzielonych wyjaśnieniach przez Dyrektora Komunalnego Zakładu Budżetowego Pana 
Marciniaka, Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały w sprawie dopłaty do ceny 1 m3 
odprowadzanych ścieków. 
W następnej kolejności Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowiska 
Przewodniczącego Komisji Oświaty Pana Tomasza Twardowskiego. 
Projekt uchwały omówiony został przez Dyrektora Komunalnego Zakładu Budżetowego na 
posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 14 maja 2012 roku. Projekt uchwały został zaopiniowany 



2 głosami za, 1 głos wstrzymujący, 1 głos przeciwny. 
O przedstawienie stanowiska dotyczącego projektu uchwały Przewodniczący Rady prosi Pana 
Jacka Kryszaka- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Projekt uchwały został omówiony  przez Dyrektora Komunalnego Zakładu Budżetowego na 
posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 15 maja 2012 roku. Do projektu uchwały nie wniosła 
uwag. 
Rada Gminy Jaraczewo przystępuje do głosowania nad projektem uchwały w sprawie dopłaty 
do ceny 1 m3 odprowadzanych ścieków. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za przyjęciem uchwały było 13 radnych, 0 
głosów wstrzymujących, 1 głos  przeciwny. 
Uchwała w sprawie dopłaty do ceny 1 m3 odprowadzanych ścieków została przyjęta 13 głosami 
za, przy jednym głosie wstrzymującym. Uchwała Nr XVII/105/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu  Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2012 – 2015.  
 

Przewodniczący Rady informuje, że projekt uchwały omawiany był przez poszczególne 
Komisje Rady. Prosi o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji  Oświaty- Pana Tomasza 
Twardowskiego. 
Projekt uchwały omówiony został przez Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Jaraczewie na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 14 maja 2012 roku. Projekt uchwały został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
W następnej kolejności Przewodniczący prosi o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji 
Budżetu Pana Romana Matuszaka. 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu w dniu 14 maja 2012 roku. 
Po przeprowadzeniu szczegółowej analizy Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia Gminnego Programu  Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2012 – 2015 . 
O przedstawienie stanowiska dotyczącego projektu uchwały Przewodniczący Rady prosi Pana 
Jacka Kryszaka- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Projekt uchwały został omówiony prze Zastępcę Wójta Gminy Jaraczewo na posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej w dniu 15 maja 2012 roku. Do projektu uchwały nie wniosła uwag. 
Rada Gminy Jaraczewo przystępuje do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu  Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2012 – 2015.                                
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za przyjęciem uchwały było 14 radnych, 0 
głosów wstrzymujący, 0 przeciwnych. 
Uchwała w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu  Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 
2012 – 2015 została przyjęta jednogłośnie. Uchwała Nr XVII/106/2012  stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
11. Informacja o stanie bezpieczeństwa Gminy Jaraczewo. 
 
Informację o stanie bezpieczeństwa Gminy Jaraczewo przedstawił Aspirant Sztabowy- Pan 
Maciej Bierła oraz Komendant Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie- Pan Krzysztof 
Rzepczyk. 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady podziękował za złożoną w sposób szczegółowy informację. 
Głos zabrał Komendant KPP w Jarocinie Krzysztof Rzepczyk. Dodaje do złożonej informacji, 
iż skalę bezpieczeństwa określają nie tylko dane statystyczne, ale przede wszystkim poczucie 
bezpieczeństwa odczuwalne przez mieszkańców. Podkreślił, że Powiat Jarociński jest powiatem 
bezpiecznym. Podziękował za pomoc i zrozumienie dla prowadzonych działań. Podkreślił, że 
jako jednostka, będą aktywnie pracować na terenie Gminy Jaraczewo. 



W odniesieniu do przedstawionych informacji głos zabrał Roman Matuszak. 
Pierwsza sprawa dotyczy tzw. przestępstw narkotykowych i zamieszanych w nie osób, 
mieszkańców Ruska. Radny chce uzyskać informacje jakie konsekwencje poniosły te osoby, 
jakie są dalsze działania Policji, aby tego typu przestępstwo zapobiec. 
Druga sprawa dotyczy wypadków na drodze Nosków- Rusko- Cerekwica, czy Policja proponuje 
jakieś działania w celu zmienienia tej sytuacji. Radny podkreślił, że zdaje sobie sprawę z tego, 
że na większą liczbę zdarzeń na tej drodze może mieć wpływ jej dobra nawierzchnia i długie 
odcinki proste. 
Podczas podejmowanej w dniu dzisiejszym uchwały Rada Gminy przeznaczyła kwotę 14 tys. 
złotych na działalność KPP w Jarocinie, w tym 5 tys. za zakup paliwa, 5 tys. Na remont 
pomieszczeń rewiru dzielnicowych w Jaraczewie i 4 tys. na działania w Jarocinie, czy inne 
gminy z terenu Powiatu również dołożyły środki własne. 
W odniesieniu do sprawy narkotyków, informacji udziela Komendant KPP w Jarocinie. 
Informuje, że nie udzieli informacji dotyczącej kwestii pierwszej. Sprawa trafiła do sądu. Jeśli 
zajdzie potrzeba informacja zostanie udzielona w formie pisemnej. Zarzuty zostały postawione.  
Jeśli chodzi o drogi: na drogach powiatowych, gdzie są nowe nawierzchnie, i problemem jest 
nadmierna prędkość,  to działania ruchu drogowego i dzielnicowych będą nakierowywane na 
wyłapywanie takich kierowców. Te działania będą notoryczne.  
Jeśli chodzi o kwotę 4.000 tys. te środki będą przekazane na komendę do Jarocina. Dokonano 
zmian jeśli idzie o stacjonowanie policjantów we wszystkich zespołach: Żerków, Jaraczewo i 
Kotlin. Z komendy wyjeżdżają umundurowani i gotowi do służby. Policjanci muszą mieć 
pomieszczenia socjalne i środki te zostaną wykorzystane do przygotowania takowych  
pomieszczeń. 
Głos zabiera Wójt Gminy Jaraczewo. Dziękuję za dotychczasową współpracę. Tracąc rewir 
dzielnicowych w Jaraczewie, Pan Komendant obiecał więcej patroli i tak się dzieje. Dziękuje za 
współpracę Panu Maciejowi Bierle za udział w komisji.  
Za dotychczasową współpracę podziękował również Przewodniczący rady Gminy Jaraczewo. 
W dalszej części informacji o stanie bezpieczeństwa Gminy Jaraczewo głos zabrał 
przedstawiciel Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie – młodszy 
brygadier – Robert Kaczmarek oraz Marta Wojtczak.  
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Po złożonej informacji, głos zabiera Komendant Związku Gminnego OSP RP w Jaraczewie Pan 
Eugeniusz Tyrakowski. 
Składa informację o ilości jednostek na terenie gminy. Przedstawiona informacja stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. Kieruje słowa podziękowania do Rady Gminy i Wójta 
Gminy Jaraczewo za przychylność do działań Związku oraz udzielanych środków finansowych. 
W odniesieniu do złożonych informacji słowa podziękowania do przedstawicieli straży kieruje 
Wójt Gminy Jaraczewo. Podkreśla, że współpraca jest bardzo dobra. Opieka i koordynacja 
działań są na wysokim poziomie. Wszystkie podejmowane działania napawają nadzieją na 
przyszłość. 
 
12. Informacja z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Jaraczewie za 2011 rok. 
 
Informację z działalności Spółki Wodnej w Jaraczewie za rok 2011 złożył Dyrektor Związku 
Spółek Wodnych w Jarocinie – Gerard Telega. Informacja stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Głos zabiera Prezes Gminnej Spółki Wodnej Pan Stefan Pawlak. Informuje, że wsie: Łobez, 
Rusko, Niedźwiady, Gola i Łukszewo nie są w spółkach. Powoduje to zarastanie rowów i brak 
możliwości przesyłu wody. Pan Pawlak zwraca się z zapytaniem do Pana Frydryszaka - 
zastępcy kierownika Wydziału Budownictwa i Środowiska Starostwa Powiatowego w Jarocinie, 
jak zmusić wymienione wsie aby wstąpiły do spółek. 
Głos zabiera radny Ignacy Stangret. Pytanie dotyczy tego ile na terenie Jaraczewa rowów było 



czyszczonych, pieniądze są wydane, ale efektów nie widać.  
Głos zabiera Pan Frydryszak. Omawia kwestie tworzenia i nadzorowania spółek wodnych. 
Gminna spółka prawidłowo podejmuje uchwały. Nie pojawiły się sprzeciwy. Problem rowów 
melioracyjnych to szeroki problem. Starosta tworzy prawo wodno- prawne, a spółki są stroną i 
uczestniczą w kosztach utrzymania. Przynależność do spółek wodnych jest dobrowolna. Nie 
można zmusić do przynależności całych miejscowości. Spółki wodne są zorganizowaną formą 
przejmującą konserwację urządzeń melioracyjnych. Jest możliwość włączenia poszczególnej 
osoby do spółki wodnej, ale tylko wtedy gdy czerpie z tego korzyści. Tak więc od spółek 
wodnych wymaga się przedłożenia pełnej dokumentacji, wykazującej, że tak jest, nie ma 
możliwości włączenia natomiast całej miejscowości. 
Jeżeli ktoś nie wykonuje czynności melioracyjnych urządzeń melioracyjnych, sankcjonowane to 
jest karą poprzez zgłoszenie na policję. Gminy poprzez sołtysów mogą w sposób dobrowolny 
przekonać te miejscowości o wstąpieniu do spółek, a dotacje będą tylko dla tych miejscowości, 
które należą do spółek. Miejscowości nie zrzeszone nie mają prawa do dotacji, bo prawo na to 
nie pozwala. 
Głos zabiera Wójt Gminy Jaraczewo. Zwraca się z pytaniem do Pana Telegi: na 248 tys. 
budżetu, 108 tys. stanowi budżet związany z gminą Jaraczewo. Jak to się ma w odniesieniu do 
innych gmin. Jak wysoka pomoc będzie z Urzędu Marszałkowskiego. 
Gerard Telega: w tym roku połowa budżetu przypada na Jaraczewo, tak się złożyło, ze z lat 
poprzednich zostały na poszczególnych spółkach zostały jakieś środki, które automatycznie 
przechodzą na lata następne. Dlatego też składka bieżąca plus bilans otwarcia z lat poprzednich 
daje taką właśnie wartość, za którą winniśmy wykonywać dane roboty.  
Wójt Gminy zwraca się z prośbą o wyjaśnienie dlaczego środki z lat ubiegłych nie zostały 
wykorzystane i jaka będzie sytuacja w roku bieżącym. 
Dotacja z Urzędu Marszałkowskiego, gdzie wniosek na rok 2011 składany był na kwotę 
38.370,00 zł., to była wartość planowanych robót do wykonania, ale pełnej dotacji nie 
otrzymaliśmy i na gminną spółkę w Jaraczewie otrzymaliśmy kwotę 21 tys. – 8.530, 00 to 
udział UM, pozostała kwota to udział stron. W roku bieżącym złożyliśmy wniosek do UM na 
kwotę ponad 41 tys. złotych, w tym 40% to udział UM, a pozostałe 30% to udział samorządu, 
tym samym składka jest wyższa. Budżet gminnej spółki wodnej w Jaraczewie to kwota na rok 
2012- 130 tys.  
Wójt zwraca się z zapytaniem ile z kwoty 41 tys. zł przypadnie na Jaraczewo? Z wyjaśnień 
uzyskanych od Gerarda Telegi, kwota 41 tys. złotych to kwota wniosku, która przypadnie tylko 
dla Jaraczewa.  
Wójt podkreśla, że o plany robót nie będzie pytał, bo z pewnością doskonale rozparcelował je 
już prezes gminnej spółki wodnej. 
Wójt zwraca się z zapytaniem do prezesa gminnej spółki wodnej, co jest do zrobienia za kwotę 
przewidzianą na ten rok w miejscowości Jaraczewo. Prezes gminnej spółki wodnej informuje, 
że plan robót zostanie sporządzony kiedy wpłyną środki finansowe.  
 
13. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
 
Nie złożono żadnej informacji.  
 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
W wymaganym terminie zostały złożone na piśmie odpowiedzi na dwie interpelacje. 
Przewodniczący Rady informuje, że pierwsza złożona przez Wojewodę Wielkopolskiego 
dotyczy klęski żywiołowej. Odpowiedź stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Druga interpelacja złożona została do Zarządu Powiatowego Dróg w Jarocinie w kwestii 
przejścia dla pieszych przy drodze powiatowej Rusko- Jaraczewo naprzeciw marketu Lewiatan. 
Protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



 
15. Wolne głosy. 
 
Głos zabiera radny Kryszak. W nawiązaniu do przeprowadzonej rozmowy z radnym powiatu 
Panem Szczerbaniem, radny kieruje pytanie do radnego powiatowego Pana Grobelnego. Pytanie 
jest prośbą o przejechanie drogi z Góry do Zalesia i wykonaniu na tej drodze bezpiecznego 
skrętu w lewo. Skierowanie bezpieczne w kierunku w stronę Zalesia jest niebezpieczne. 
Głos zabiera Ignacy Stangret. Podjęty monolog dotyczy urządzeń melioracyjnych na terenie 
miejscowości Jaraczewo. 
Głos zabiera radny Matuszak w kwestii drogi Cerekwica- Rusko- Nosków w kwestii 
oznakowania przejść dla pieszych w pasie tej drogi, dla zwiększenia bezpieczeństwa. 
Głos zabiera radny Kowalczyk. Podnosi problem drogich ścieków i zwraca się z zapytaniem, 
czy na sesję można zaprosić prezesa PWiKU w kwestii wyjaśnienia ciągłych podwyżek. 
Głos zabiera radny Grobelny w kwestii przejścia dla pieszych. Dziwi się stanowisku komisji. 
Podkreśla, że poruszy tą kwestię. 
 
16. Wnioski podjęte na sesji. 
 
Rada  nie podjęła żadnego wniosku. 

 
       17. Zakończenie. 

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował zebranym za 
udział w tych obradach i o godz. 12.45 zakończył XVII Sesję Rady Gminy Jaraczewo. 
 
 
Jaraczewo, dnia  21 maja 2012 r. 
 
Protokółował:       PRZEWODNICZĄCY RADY 
/-/ Elżbieta Wyremblewska           /-/ Roman Skrzypczak 

 
 
 
 
 
 

 


